
                                                     
                                    PROTOKÓŁ  NR XII/19

z obrad  XII sesji Rady Gminy Grajewo odbytej w dniu 20 listopada 2019 roku
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy ul. Komunalna 6. 

Na  sesji  przewodniczył  pan  Jan  Dąbrowski  -  Przewodniczący  Rady
Gminy Grajewo.
Obecnych na sesji – 12 radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 11 .⁰⁰
Sesję zakończono o godzinie 1245.

Protokołowała: Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Radni gminy obecni na sesji:

  1. Dąbrowski Jan
  2. Jankowska Anna Hanna
  3. Maciorowski Robert
  4. Olszewska Ewa
  5. Organek Henryk
  6. Perkowski Wiesław
  7. Szumska Elżbieta
  8. Wiśniewski Karol
  9. Wudarczyk Beata Ewa
10. Wysocki Sławomir Andrzej
11. Zwolińska Beata
12. Żabińska Aneta

Radni gminy nieobecni na sesji:

1. Danowska Ewa
2. Gleba Stanisław
3. Motus Marek

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy 
2. Zorczykowska Monika – Skarbnik gminy
3. Dąbrowska Barbara – radca prawny Urzędu Gminy



4. sołtysi wsi – 43 osoby /według załączonej listy obecności/ 

Proponowany porządek obrad:

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
 2. Przedstawienie porządku obrad.
 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 25 września b.r. i 
     sesji nadzwyczajnej odbytej w dniu 29 października b.r. 
 4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na 
     poprzednich sesjach oraz przedstawienie informacji z działalności gminy w 
     okresie między sesjami.
 5. Przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 
     dnia 18 października 2019 roku w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres
    11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 
     podatkowy 2020.
 6. Przedstawienie Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 
     dnia 18 października 2019 roku w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, 
     obliczonej według średniej  ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za 
     pierwsze trzy kwartały 2019 roku.
 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości.
 8. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, terminów płatności 
     oraz zwolnień.
 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 
     wychowania i opieki w przedszkolach prowadzonych przez gminę Grajewo   
     oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania  
     przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 
     roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat.
10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 
     Gminy Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami  
     wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności
     pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok.
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na 2019 rok.
12.Rozpatrzenie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli 
     w III kwartale 2019 roku oraz przyjęcie wniosków i zaleceń pokontrolnych. 
13.Wolne wnioski.
14.Zamknięcie obrad.

Ad . 1 .

Otwarcia sesji dokonał pan  Jan Dąbrowski  - Przewodniczący Rady Gminy.   
Powitał  radnych,  pana  Wójta,  radcę  prawnego,  sołtysów  wsi,  media  oraz
pracowników Urzędu Gminy biorących udział w dzisiejszych obradach.
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Następnie, na podstawie listy obecności, Przewodniczący Rady stwierdził, że w
sesji  udział  bierze  12  radnych,  co  stanowi  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.
 

Ad . 2 .

Przewodniczący Rady stwierdził o otrzymaniu przez radnych gminy porządku
obrad dzisiejszej sesji, po czym  zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi
do porządku obrad. W związku z tym, że uwag nie było Przewodniczący Rady
stwierdził,  że  dzisiejsza  sesja  przebiegać  będzie  według  porządku  obrad
przesłanego e-mailem.

Ad . 3 .

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że protokoły z  sesji Rady 
Gminy odbytej w dniu 25 września 2019 roku   i protokół z sesji nadzwyczajnej 
odbytej w dniu 29 października b.r. odzwierciedlają  szczegółowo przebieg 
obrad i były wyłożone do wglądu zainteresowanym w Biurze Rady, po czym 
zawnioskował do radnych o przyjęcie protokołów.
Radni nie zgłosili do protokołów żadnych uwag i poprawek.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał w/w protokoły pod 
głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 12 głosujących radnych Rada 
Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 25 
września b.r. i przy 12 głosujących radnych Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
protokół z sesji nadzwyczajnej odbytej w dniu 29 października b.r.
Imienne  wykazy  głosowania  radnych  stanowią  załączniki  do  niniejszego
protokołu.

Ad . 4 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który, witając wszystkich na
dzisiejszej  sesji,  złożył  pokrótce  sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  Rady
Gminy podjętych na poprzednich sesjach stwierdzając, że organy nadzoru nie 
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uchyliły żadnej z  uchwał, w związku z czym uchwały są na etapie realizacji, po
czym pan Wójt przedstawił pokrótce informację z działalności gminy w okresie
między sesjami. 

W dalszej części swojej wypowiedzi  pan Wójt poinformował zebranych, że w 
dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Gospodarczej, na 
którym wypracowano opinie będące m.in. tematami obrad dzisiejszej sesji i 
przedstawione zostaną przez Przewodniczącego komisji przy omawianiu 
poszczególnych tematów.

Ad . 5 .

Przewodniczący  Rady  przedstawił  Komunikat  Prezesa  Głównego  Urzędu
Statystycznego z dnia 18 października 2019 roku w sprawie średniej ceny skupu
żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na
rok podatkowy 2020, która wynosi 58,46 złotych za 1 dt.

W dalszej części obrad głos zabrał pan Wójt przypominając, że zgodnie z
obowiązującymi  przepisami  rada  gminy  może  przyjąć  cenę  podaną  w
komunikacie lub dokonać jej obniżki.
Przyjmując cenę podaną w komunikacie rada nie podejmuje żadnej  uchwały,
natomiast  obniżając  tę  kwotę  rada  zobowiązana  jest  do  podjęcia  stosownej
uchwały.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt przypomniał, że w roku bieżącym
obowiązywała  cena  w wysokości  54,36 złote  za  1d,  po  czym zaproponował
przyjąć cenę podaną w w/w komunikacie.

W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu
nie  zabrano Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w roku 2020 obowiązywać
będzie cena ogłoszona w Komunikacie GUS.  

Ad . 6 .

Przewodniczący  Rady  przedstawił  Komunikat  Prezesa  Głównego  Urzędu
Statystycznego z dnia 18 października 2019 roku w sprawie średniej ceny 
sprzedaży  drewna,  obliczonej  według  średniej  ceny  drewna  uzyskanej  przez
nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2019 roku, która wyniosła 194,24 złote
za 1 m .₃

W dalszej części obrad głos zabrał pan Wójt, który przypomniał zebranym, że w
roku  bieżącym obowiązywała  cena  w wysokości  191,98  złotych  za  1m3,  po
czym zaproponował  przyjąć cenę podaną w w/w komunikacie.
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W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu
nie  zabrano Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w roku 2020 obowiązywać
będzie cena ogłoszona w Komunikacie GUS.  

Ad . 7.

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który poinformował, że pan
Sekretarz  od  dwóch  tygodni  jest  na  zwolnieniu  lekarskim,  a  pani  Skarbnik
dojdzie na sesję później.
W dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan Wójt  omówił  proponowane stawki
podatku od nieruchomości na 2020 rok oraz obowiązujące stawki tego podatku
w roku bieżącym zwracając się jednocześnie z prośbą do radnych o przyjęcie
zaproponowanych stawek.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która  poinformowała,  że
komisja jest za przyjęciem tej uchwały. 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego, przy 11 głosach „za” i 1 ”przeciw” Rada Gminy
podjęła  Uchwałę  Nr  76/XII/19  w  sprawie  określenia  stawek  w  podatku  od
nieruchomości.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

  W dalszej części obrad uczestniczyła pani Skarbnik gminy.

Ad . 8 .

Przewodniczący Rady ponownie udzielił głosu panu Wójtowi, który przedstawił
zebranym projekt  uchwały  w  sprawie  opłaty  od  posiadania  psów,  terminów
płatności  oraz  zwolnień  przypominając,  że  w  roku  bieżącym  obowiązywała
kwota w wysokości 121,00 złotych od jednego psa.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt zaproponował, aby  stawka 
roczna opłaty od posiadania psów w 2020 roku wynosiła 50.00 złotych od 
jednego psa, co oznacza, że nastąpiłoby zmniejszenie stawki rocznej o 71,00 
złotych. 

W dalszej  części  posiedzenia  Przewodniczący Rady udzielił  głosu pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały. 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 12 głosujących radnych Rada 
Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 77/XII/19 w sprawie opłaty od 
posiadania psów, terminów płatności oraz zwolnień.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 9 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który poinformował 
zebranych, że do Przedszkola w Rudzie uczęszcza ogółem 56 dzieci, po czym
przedstawił pokrótce projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach prowadzonych przez gminę 
Grajewo  oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania  
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała zebranych, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W związku z tym, że w otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu
nie zabrano Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 12 głosujących radnych Rada 
Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 78/XII/19 w sprawie ustalenia czasu 
bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach prowadzonych 
przez gminę Grajewo  oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania  przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 10 .

Przewodniczący  Rady udzielił  głosu panu Wójtowi gminy,  który  przedstawił
zebranym  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Rocznego  programu
współpracy Gminy Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok.
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W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała zebranych, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 12 głosujących radnych Rada
Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  79/XII/19  w  sprawie  uchwalenia
Rocznego  programu  współpracy  Gminy  Grajewo  z  organizacjami
pozarządowymi oraz z podmiotami  wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020
rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 11 .

Przewodniczący Rady udzielił  głosu pani Skarbnik gminy, która przedstawiła
zebranym propozycje zmian w budżecie gminy na 2019 rok polegających na 
zwiększeniu dochodów o kwotę w wysokości 46.960,00 złotych i zmniejszeniu
dochodów  o  kwotę  16.900,00  złotych  oraz  zwiększeniu  wydatków  o  kwotę
183.108,00 złotych i zmniejszeniu wydatków o kwotę w wysokości 153.048,00
złotych.
Deficyt  budżetu  gminy  pokryty  zostanie  przychodami  pochodzącymi  z
zaciągniętych kredytów i wolnych środków.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego  przy  12  głosujących  radnych  Rada  Gminy
jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  80/XII/19  w  sprawie  zmian  w  budżecie
Gminy Grajewo na 2019 rok. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 12 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Zwolińskiej  Beacie  –
Wiceprzewodniczącej Komisji Rewizyjnej, która poinformowała zebranych, że
w wyniku przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli w III kwartale
2019 roku było żadnych wniosków i zaleceń pokontrolnych.
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Ad . 13 .

 W punkcie „Wolne wnioski” głos zabrali:     
 - pan Wójt nawiązując do podjętych na dzisiejszej sesji uchwał podatkowych na
   2020 rok poinformował, że nie ma potrzeby podejmowania uchwały    
   dotyczącej podatku od środków transportowych, bowiem stawki pozostają na
   poziomie roku bieżącego. 
- sołtys wsi Sojczyn Borowy w imieniu swoim i mieszkańców wsi podziękował 
  za ułożenie polbruku przed świetlicą we wsi oraz zamontowanie i ustawienie 
  przystanków w miejscach, gdzie dzieci czekają na autobus szkolny.
- sołtys wsi Danówek podziękowała za postawienie altanki we wsi.
 Pan Wójt podziękował swoim przedmówcom stwierdzając,  że  dbanie o
mieszkańców gminy  jest naszym obowiązkiem.
Następnie  poinformował,  że  Stowarzyszenie  wsi  Białogrądy  zebrało  kwotę
około  9  tysięcy  złotych,  trochę  środków  dołożyła  gmina,  robocizna  była  z
Gminnego Zakładu Komunalnego i wspólnymi siłami udało się wykonać remont
dachu w świetlicy, także akcent dziękczynny idzie także w drugą stronę.

Ad . 14 .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim za udział w posiedzeniu zamykając XII sesję Rady Gminy Grajewo.

                               
                                 Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady
 
Ewa Okulska                                                                    Jan Dąbrowski
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